
ZÁPIS č. 3/2000 (102) 
ze zasedání Akademického senátu VUT konaného dne 8. února 2000 

v zasedací místnosti rektora VUT v Brně, Antonínská 1 
 
Přítomni:   viz presenční listina (celkem 22 senátorů) 

Omluveni:  Božek/FAST, Šimberová/FP, Kozák/FaME, Výlupek/FaME 

Neomluveni:  Deml/FaVU 

Hosté:   rektor Vrbka, prorektor Kazelle, kvestor Černý, Chlada/SK FAST 
děkan Ruller/FaVU, zast. tajemnice FaVU Forchtsamová 

 
PROGRAM: 
1. Kontrola zápisu z minulého zasedání AS VUT 
2. Projednání finančního hospodaření na FaVU v roce 1999 
3. Složení slibu nových členů AS VUT 
4. Předložení návrhu členů nové Vědecké rady VUT 
5. Představení studentské organizace na FAST 
6. Doplnění členů ekonomické komise AS VUT 
7. Projednání Směrnice  kvestora č. 15/2000 – vyjádření členů EK AS VUT 
8. Projednání předložené „Zprávy  pro AS VUT k usnesení UAS 5 ze dne 11.1.2000“  (Interne-

tové studovny) 
9. Projednání návrhu řešení EK AS VUT na stanovování výše příplatků členům AS VUT a AS 

fakult (novela Mzdového předpisu VUT) 
10. Kontrola vnitřních předpisů fakult VUT 
11. Různé 
 
Program jednání byl doplněn o složení slibu nových členů AS VUT (viz bod 3), představení stu-
dentské organizace na FAST (viz bod 5) a doplnění členů EK AS VUT (viz bod 6). 
 
Ad 1) Kontrola zápisu z minulého zasedání AS VUT 
K zápisu z minulého zasedání vznesl písemně dvě připomínky nepřítomný Ing. Kozák: 
!"Ing. Kozák není členem týmu pro přípravu UTB ve Zlíně, je pouze jeho stálým hostem. 
!"V zápisu chybí dotaz Prof. Balátěho na zpoždění bezhotovostního poukázání výplat ve Zlíně 

a odpověď kvestora, že toto bylo způsobeno finanční nedostatečností Fakulty technologické, 
která nezvládla cash flow. Doc. Zbořil se zeptal Prof. Balátěho, zda považuje za důležité 
uvést tyto skutečnosti dodatečně do zápisu. Prof. Balátě odpověděl, že nepovažuje.  

 
Ad 2) Projednání finančního hospodaření na FaVU v roce 1999 
Členům ekonomické komise AS VUT byla spolu se zápisem z minulého zasedání zaslána tabul-
ková analýza hospodaření FaVU, zpracovaná ekonomickým odborem rektorátu. Tato analýza 
uvádí překročení čerpání přidělených finančních prostředků FaVU v roce 1999 ve výši 1 593 tis. 
Kč. Komentář k předloženým tabulkám přednesl kvestor Černý, který podrobně rozebral jednot-
livé položky. Nejdůležitější rozpory mezi plánovaným a skutečným čerpáním přidělených fi-
nančních prostředků na FaVU jsou následující: 
#"Spotřeba energie nebyla fakultou odhadnuta ve správné výši. 
#"Daň z přidané hodnoty nebyla správně zohledněna. 
#"Fakulta neoprávněně použila omylem přidělenou dotaci na zahraniční studenty, přestože 

žádní zahraniční studenti na fakultě nestudují - částku 245 tis. pak musela vrátit zpět. 
#"Sociální náklady na prováděnou civilní službu uskutečňovanou v průběhu roku na FaVU 

nebyly fakultou vůbec plánovány. 
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#"Největší objem nákladů byl vyčerpán v prosinci – 2 236 tis. Kč, což představuje ve srovnání 
s předchozím obdobím značné zvýšení.  

#"AS VUT svým usnesením UAS 2 ze dne 7. 12. 1999 schválil FaVU poskytnutí bezúročné 
návratné půjčky z důvodu předpokládané ztráty v hospodaření FaVU v roce 1999, která již 
byla předmětem i předchozích jednání AS VUT. Současně odsouhlasil použití korekce ve 
výši 716 tis. Kč. Přes tyto skutečnosti, kterých si musela být FaVU již v té době vědoma, vy-
kázala další ztrátu. 

Na písemné pozvání Doc. Zbořila se dnešního jednání AS VUT zúčastnil děkan FaVU Doc. Rul-
ler spolu se zastupující tajemnicí FaVU Mgr. Forchtsamovou. Doc. Zbořil zaslal pozvánku také 
předsedovi ekonomické komise AS FaVU, kterým je předseda AS FaVU PhDr. Liška – ten se 
však na jednání nedostavil. Předseda Doc. Zbořil přivítal oba přítomné zástupce FaVU a požádal 
děkana Rullera o vyjádření k přednesenému komentáři kvestora a zároveň o přednesení návrhů, 
jakým způsobem bude fakulta splácet výše zmíněnou půjčku. 
Děkan Ruller předložil na dnešním zasedání členům AS VUT tabulkovou analýzu rozboru hos-
podaření za rok 1999 zpracovanou FaVU, která uvádí překročení čerpání finančních prostředků 
FaVU v roce 1999 přibližně jen o 500 tis. Kč. Doc. Ruller sdělil senátorům, že fakulta je připra-
vena tento dluh vyrovnat rozvinutím své doplňkové činnosti. Předpokládá vytvoření galerie, ve 
které budou prováděny aukce výtvarných děl, v plánu je několik kursů celoživotního vzdělávání 
a také počítá se sponzoringem, přičemž poslední dva typy činností možná i ve spolupráci 
s bankami. V letošním roce se FaVU bude také snažit nalézt ve svém hospodaření úspory.  
Dále předal slovo zastupující tajemnici Forchtsamové, která podrobně rozebrala jednotlivé po-
ložky předložených tabulek a rozporovala je s údaji v tabulkách předložených kvestorem. Dle 
jejího názoru výsledek hospodaření za rok 1999 není dosud uzavřený, je v něm řada nevyjasně-
ných otázek a deficit FaVU není tak vysoký, jako uvádí ekonomické oddělení rektorátu VUT. 
Následovala diskuse členů AS VUT, ve které senátoři konstatovali, že předchozí informace lze 
považovat za značně detailní a rozporuplné a že je třeba provést další analýzu.   
AS VUT proto doporučil, aby si nejdříve kvestor a zastupující tajemnice FaVU vyjasnili disku-
tované rozpory, týkající se překročení přidělených finančních prostředků FaVU v roce 1999 
a připravili do 18. února podklady pro jednání s EK AS VUT, které se uskuteční v úterý dne 22. 
února 2000 v 9:00 hodin v místnosti č. 1.32 (místnost SK AS VUT). O případných přetrvávají-
cích rozporech bude jednat na základě předložených písemných podkladů ekonomická komise za 
účasti zástupců FaVU a kvestora Černého. Výsledky jednání komise budou předloženy AS VUT 
tak, aby řešení deficitního hospodaření FaVU mohlo být projednáno na příštím zasedání AS 
VUT dne 29. února 2000. 
EK AS VUT bude také informována zastupující tajemnicí FaVU o sestavení vyrovnaného roz-
počtu FaVU na rok 2000, včetně způsobu vracení poskytnuté půjčky. S kvestorem Černým pro-
jedná EK AS VUT zákonné možnosti zpřísněného dohledu nad hospodařením FaVU s cílem 
předložit AS VUT návrh řešení, které by zabraňovalo opakování současné situace, finančně za-
těžující ostatní řádně hospodařící součásti VUT. 
 
 
Ad 3) Složení slibu nových členů AS VUT 
Doc. Glosovou, která abdikovala na minulém zasedání AS VUT z důvodu vykonávání funkce 
proděkanky FA, nahradil řádně zvolený náhradník Ing. arch. Ladislav Mohelník. Vzhledem 
k tomu, že řádně zvolený zástupce FAST Doc. Ing. Alois Materna, CSc. dne 3l. ledna 2000 
ukončil svoji činnost proděkana, převzal funkci člena AS VUT namísto svého náhradníka Prof. 
Melchera, který jej dosud zastupoval. Doc. Materna a Ing. arch. Mohelník složili slib člena AS 
VUT a podepsali jej. Předseda AS VUT jim předal osvědčení o zvolení členem AS VUT. 
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Ad 4) Předložení návrhu členů nové Vědecké rady VUT 
Rektor Vrbka předložil členům AS VUT písemný návrh nové Vědecké rady VUT, která je sesta-
vena z 26ti interních členů a 13ti externích členů (zástupců průmyslu) a přednesl doplňující in-
formace. Curriculum Vitae všech navržených členů bude uloženo v místnosti AS VUT všem 
senátorům k dispozici. 
Zástupci FaVU v AS VUT požádali o doplnění předloženého návrhu členů VR VUT o PhDr. 
Pavla Lišku a seznámili senátory s jeho stručným životopisem. Rektor Vrbka sdělil, že již o tom 
jednal s děkanem Rullerem a vzhledem k vyváženosti složení VR VUT nebude předložený návrh 
členů VR měnit. PhDr. Liška může být navržen jako stálý host VR. 
Na základě usnesení UAS 2 ze zasedání AS VUT ze dne 25. ledna 2000 bude předložený návrh 
projednán po uplynutí zkrácené předkládací lhůty dne 29. února 2000. 
 
 
Ad 5) Představení  studentské organizace na FAST 
Předseda SK AS VUT Jaroslav Švec představil studenta FAST Františka Chladu, působícího  již 
třetí rok v Akademickém senátu FAST, který informoval senátory o činnosti studentské komory 
AS FAST. Studenti FAST mají také 4 svoje zástupce v Radě studentů.  
Senátoři znovu požádali předsedu SK AS VUT Jaroslava Švece, aby nejdříve vypracoval přehled 
současného stavu studentských organizací působících na VUT a jeho součástech (Studentská 
unie, Studentský parlament, atd.) a teprve poté představoval jejich představitele.  
 
Následovala přestávka, ve které rektor Vrbka pozval přítomné studenty na společné jednání. 
 
 
Ad 6) Doplnění členů ekonomické komise AS VUT 
Členové EK AS VUT podali návrh na doplnění EK AS VUT o nového člena AS VUT Doc. Ing. 
Aloise Maternu, CSc. K návrhu nebyla vznesena žádná připomínka a bylo přistoupeno 
k hlasování o jeho schválení. Doc. Zbořil vznesl dotaz, kdo souhlasí se schválením Doc. Ing. 
Aloise Materny, CSc. do funkce člena ekonomické komise AS VUT? 
Hlasování: 
Pro – 21 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
Zdržel se hlasování – 1 hlas 
UAS 1 
Akademický senát VUT schválil Doc. Ing. Aloise Maternu, CSc. do funkce  člena ekonomické 
komise AS VUT. 
 
 
Ad 7) Projednání Směrnice  kvestora č. 15/2000 – vyjádření členů EK AS VUT 
Poslední verze Směrnice kvestora č. 15/2000 byla rozeslána všem členům AS VUT dne 
27. ledna  (po jednání kvestora se členy EK AS VUT dne 18. ledna a zasedání AS VUT 
25. ledna). Připomínky předsedy EK Ing. Kozáka k této verzi byly rozeslány všem členům AS 
VUT dne 3. února. Dne 4. února rozeslal Doc. Podroužek senátorům připomínky svoje a tajem-
níka FEI Ing. Mynáře, které ve směrnici nebyly zapracovány. 
Kvestor Černý sdělil senátorům, že ihned po dnešním zasedání AS VUT bude rozeslána poslední 
upravená verze směrnice. Následovala diskuse členů AS VUT, ve které vystoupili Doc. Podrou-
žek, Dr. Popela, Doc. Materna a Doc. Zbořil. Diskuse se týkala zejména zůstatků jednotlivých 
fondů a formulace uzavírání půjček mezi součástmi VUT. 
Členové AS VUT konstatovali, že připomínky Ing. Kozáka a Doc. Podroužka je nejprve nutné 
projednat EK AS VUT. Navrhli jednání EK dne 15. února v 8:30 hodin v prostorách  FSI - 
Technická 2,  A1 - místnost č. 1911, 19. poschodí. Na tomto jednání budou také prokonzultová-
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ny podklady pro společné jednání s  kvestorem, které se uskuteční dne 22. února 2000 (viz bod 2 
zápisu). 
 
 
Ad 8) Projednání předložené „Zprávy  pro AS VUT k usnesení UAS 5  
         ze dne 11. 1. 2000“  (Internetové studovny) 
Zpráva byla kvestorem zpracována na základě podkladů předložených tajemníky fakult, senátoři 
ji obdrželi E-mailem dne 31. ledna 2000. AS VUT přijal zprávu bez zásadních připomínek. Se-
nátory byl vnesen dotaz, jakým způsobem probíhá registrace studentů při využívání počítačové 
studovny v Centru VUT a zda mohou tuto učebnu využívat i zaměstnanci VUT, cizí studenti 
a zaměstnanci jiných VŠ. Senátoři navrhli, aby tuto skutečnost ověřila studentská komora AS 
VUT v  návaznosti na uskutečnění fyzické kontroly počítačových studoven, kterou budou stu-
denti provádět. Studenti s tímto návrhem souhlasili, zpráva bude členům AS VUT podána po 
uskutečnění návštěv studentů na všech fakultách a Centru VUT.  
Doc. Podroužek navrhl studentům, aby zjištěné informace o počítačových studovnách zveřejnili 
na www stránkách.  
 
 
Ad 9) Projednání návrhu řešení EK AS VUT na stanovování výše příplatků  
         členům AS VUT a AS fakult (novela Mzdového předpisu VUT) 
Členové AS VUT obdrželi dne 3. února E-mailem návrh předsedy EK Ing. Kozáka na stanovení 
výše příplatků členům AS VUT a AS fakult. Vzhledem k tomu, že připomínky Ing. Kozáka ne-
byly EK AS VUT projednány, doporučili členové AS VUT tento návrh nejprve projednat na 
zasedání EK dne 15. února a předložit konečný návrh řešení tak, aby mohl být projednán na za-
sedání AS VUT dne 29. února 2000. 
 
 
Ad 10) Kontrola vnitřních předpisů fakult VUT 
#"Doc. Zbořil připomněl usnesení UAS 2 ze zasedání AS VUT ze dne 11. ledna 2000, kterým 

byl předseda legislativní komise AS Mgr. Božek pověřen, aby projednal s prorektorem Du-
bem záležitost stipendijních řádů. Vzhledem k dnešní nepřítomnosti Mgr. Božka bude záleži-
tost stipendijních řádů projednána na příštím zasedání AS VUT. 

#"Na minulém zasedání AS VUT byl předseda AS VUT Doc. Zbořil pověřen zasláním dopisu 
fakultám se žádostí o sdělení, zda mají zájem o vydání vlastního disciplinárního řádu. Na zá-
kladě připomínky předsedy EK Ing. Kozáka  ze dne 3. února, že FaME má ve svém schvále-
ném statutu v čl. 5 „Vnitřní předpisy FaME“ uvedeno, že přejímá Disciplinární řád pro stu-
denty VUT v Brně jako svůj vnitřní předpis, rozhodl se Doc. Zbořil nejprve prohlédnout sta-
tuty ostatních fakult a výše zmíněný dopis zaslat až poté pouze těm fakultám, které záležitost 
přejmutí disciplinárního řádu VUT ve svých statutech neřeší. 

 
Ad 11) Různé 
#"Doc. Zbořil informoval AS VUT o dvou nových zástupcích VUT do Rady VŠ, které  delego-

valy Fakulta stavební a Fakulta výtvarných umění, poněvadž jejich předcházející delegáti 
nebyli RVŠ akceptováni z důvodu členství v RVŠ již ve dvou předcházejících funkčních ob-
dobích. AS FAST delegoval Prof. Ing. arch. Jaroslava Kočího, CSc. a AS FaVU Doc. ak. 
mal. Ivana Kříže. Protože AS VUT se na předchozím zasedání rozhodl, že zástupce delego-
vané do RVŠ za fakulty bude bez dalších připomínek schvalovat, oznámil Doc. Zbořil jména 
těchto delegátů Radě VŠ, aby se mohli zúčastnit důležitého zasedání Sněmu RVŠ, které se 
konalo dne 3. února 2000 a nyní požádal AS VUT o jejich dodatečné schválení. 
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Hlasování: 
Kdo souhlasí s delegováním dvou výše uvedených delegátů FAST a FaVU? 
Pro – 20 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
Zdržel se hlasování – 1 hlas 
UAS 2  
AS VUT dodatečně schválil zástupce VUT do Rady vysokých škol za FAST Prof. Ing. arch. 
Jaroslava Kočího, CSc. a za FaVU Doc. ak. mal. Ivana Kříže. 

 
#"Doc. Zbořil informoval o zvolení Doc. Evy Münsterové do funkce místopředsedkyně Rady 

vysokých škol, poblahopřál jí ke zvolení do této významné funkce a požádal ji o zprávu 
z jednání Sněmu RVŠ, na kterém se volba uskutečnila.  
Doc. Münsterová informovala o jednání Sněmu RVŠ, uskutečněném dne 3. února 2000, je-
hož úvodem vystoupil náměstek MŠMT Průša, který stručně shrnul historii Rady VŠ a ocenil 
její stále rostoucí význam. Po vystoupení nám. Průši přednesl svůj projev předseda odstupují-
cí Rady VŠ Prof. Wilhelm. Doc. Münsterová přednesla doplňující stanovisko ke zprávě pro-
gramové komise a uvedla několik pozměňovacích návrhů. Následovala diskuse, ve které čle-
nové sněmu doporučili, aby se na programovém prohlášení ještě pracovalo a výsledná verze 
byla předložena ke schválení květnovému zasedání sněmu. Sněm pověřil a zavázal předsed-
nictvo RVŠ, aby programové prohlášení RVŠ doplnilo podle připomínek delegátů a zveřejni-
lo ho na www stránkách RVŠ v časopisu Alma mater (http://rvs.upce.cz). Připomínky členů 
sněmu mohou být zasílány do  15. února. Následně proběhla volba předsedy a místopředsedů 
RVŠ. Předsedou RVŠ byl zvolen Doc. RNDr. František Ježek, CSc. (Západočeská univerzi-
ta). Místopředsedy byli zvoleni Prof. RNDr. Jan Bednář, CSc. (UK v Praze), Prof. Ing. Jan 
Hron, DrSc. (ČZU v Praze), Doc. Eva Münsterová, CSc. (VUT v Brně) a Jan Morávek, který 
je předsedou studentské komory RVŠ (VŠP v Hradci Králové). V závěru zasedání RVŠ byl 
projednáván poslanecký návrh novelizace vysokoškolského zákona. Po skončení sněmu se 
sešlo užší předsednictvo RVŠ ke svému úvodnímu zasedání.  
Prof. Balátě sdělil senátorům, že Doc. Münsterová se významně podílela na tvorbě progra-
mového prohlášení RVŠ a na jednání sněmu  k němu velmi fundovaně přednesla svoje při-
pomínky. Její zvolení místopředsedkyní RVŠ bylo výsledkem předcházející významné čin-
nosti v RVŠ v minulém funkčním období.  

#"Delegovaná zástupkyně do SK RVŠ Marie Kubíčková stručně informovala o jednáních SK 
RVŠ. 

#"V závěru zasedání AS VUT proběhla diskuse senátorů k přípravě rozpočtu VUT. 
 
  

POZOR – ZMĚNA POČÁTKU ZASEDÁNÍ AS VUT!! 
Příští zasedání AS VUT se bude konat v úterý dne 29. února 2000 v 10:00 hodin 

v zasedací místnosti rektora VUT v Brně, Antonínská 1. 
 
 
 
 
 

   Jaroslav Švec, v. r.                         Doc. Ing. František Zbořil, CSc., v. r. 
předseda studentské komory AS VUT                          předseda AS VUT v Brně 
 
 
Zapsala: Jarmila Cardová 
 


